
VIII kadencja

ZAPIS STENOGRAFICZNY 

Wspólne posiedzenie 
Komisji Nauki, Edukacji i Sportu (57.) 

oraz Komisji Samorządu Terytorialnego 
i Administracji Państwowej (177.) 

w dniu 12 czerwca 2014 r.



Zapis stenograficzny jest tekstem nieautoryzowanym.

Porządek obrad: 

1. Rozpatrzenie wniosków zgłoszonych na 56. posiedzeniu Senatu do ustawy o zmia-
nie ustawy o systemie oświaty oraz niektórych innych ustaw.



(Początek posiedzenia o godzinie 8 minut 15)

(Posiedzeniu przewodniczy przewodniczący Komisji 
Nauki, Edukacji i Sportu Kazimierz Wiatr)

Przewodniczący Kazimierz Wiatr:
Szanowni Państwo, rozpoczynamy wspólne posiedzenie 

Komisji Nauki, Edukacji i Sportu oraz Komisji Samorządu 
Terytorialnego i Administracji Państwowej.

Nasze posiedzenie dotyczy rozpatrzenia ustawy o zmia-
nie ustawy o systemie oświaty oraz niektórych innych 
ustaw, w związku z rozbieżnością stanowisk Komisji Nauki, 
Edukacji i Sportu oraz Komisji Samorządu Terytorialnego 
i Administracji Państwowej.

Bardzo serdecznie witam panią minister, bardzo ser-
decznie witam przedstawicieli Ministerstwa Edukacji 
Narodowej, witam panów senatorów i panią legislator.

Proszę państwa, w czasie debaty nie zgłoszono po-
prawek, ale Komisja Nauki, Edukacji i Sportu wnosiła 
o przyjęcie ustawy bez poprawek, a Komisja Samorządu 
Terytorialnego i Administracji Państwowej wnosiła, aby 
w art. 1 pkcie 7, w art. 22d w ust. 1 pkcie 1 skreślić wyrazy: 
„w zamian”.

Ja chciałbym tylko krótko dopowiedzieć. Wczoraj 
w czasie debaty – już nie chciałem tego przedłużać – po-
jawiła się pewna rozbieżność. Na posiedzeniu komisji i we 
wcześniejszym etapie dyskusji pani minister mówiła, że 
w przedszkolu jest jeden program, potem w trakcie mojego 
przemówienia stwierdziła, że jest inaczej, prosiłbym więc 
o wyjaśnienie na piśmie, jak to jest.

Druga sprawa to tylko taka uwaga. Pan senator Wittbrodt 
mówił o błędach w podręcznikach, pani minister w trakcie 
swojego przemówienia stwierdziła, że w podręcznikach 
MEN błędów nie będzie, no, wiemy, że to jest niemożliwe, 
że zdarza się…

(Senator Edmund Wittbrodt: Nawet jak ja piszę, to robię 
błędy…)

No, nawet… (Wesołość na sali)
Panie Ministrze, MEN to jest ciało zbiorowe…
Proszę państwa, to takie krótkie uwagi, nie chciałbym 

nimi wszczynać tutaj jakiejś dyskusji.
Ale jest jeszcze jedna ważna sprawa, czyli opinia pani 

legislator z datą wczorajszą. Dotyczy ona zarówno opinii 
prawnej pana profesora Kruszyńskiego, o co prosiliśmy 
na poprzednim posiedzeniu komisji – i za tę opinię dzię-
kujemy – jak i tego, co zostało postanowione w Komisji 
Samorządu Terytorialnego i Administracji Państwowej. Ja 
może przeczytam ostatnie dwa akapity…

„W związku z powyższym należy stwierdzić, że przy-
jęta w art. 22 deregulacja w żaden sposób nie wyklucza 
możliwości kwalifikacji prawnej zachowania określonego 
w tym przepisie jako zachowania wypełniającego znamio-
na przestępstwa z art. 29 §1 kodeksu karnego. Ponadto 
należy stwierdzić, że zastosowanie w kwestionowanym 
przepisie wyrażenia «w zamian» nie wypływa na ogra-
niczenie zakresu działań w nim zawartych, stanowiących 
czyn nieuczciwej konkurencji, które zostały uznane za 
zakazane”.

To jest trochę zawiłe stwierdzenie… Tak jak rozmawia-
liśmy, wykreślenie tego sformułowania nie zmienia istoty 
treści, ponieważ pozostaje „za”. Pełne brzmienie państwo 
oczywiście znają, „w zamian za”… I to „za” pozostaje, 
więc nic się nie zmienia. Sformułowanie brzmi: „w zamian 
za dokonanie”, czyli jeżeli pozostanie „za dokonanie”, to 
w zasadzie niczego to nie zmienia. Ale to jest tylko mój 
komentarz.

Pan senator, bardzo proszę.

Senator Andrzej Matusiewicz:

Dziękuję bardzo.
Pan przewodniczący, przytaczając opinię pani legi-

slator, powiedział o art. 29 §1 kodeksu karnego. Chodzi 
o art. 229.

(Przewodniczący Kazimierz Wiatr: Przepraszam, to 
może z uwagi na pośpiech wynikający z tego, że państwo 
tak na mnie patrzą, żebym nie przedłużał…)

Dziękuję. Chciałem to sprostować.
(Brak nagrania)

Przewodniczący Kazimierz Wiatr:

…przepis kodeksu karnego związany z korupcją.
Czy jeszcze potrzebne są jakieś wyjaśnienia? Bo jeśli 

nie, to przystąpimy do głosowania.
Proszę państwa, wnioskiem dalej idącym jest wniosek 

o przyjęcie ustawy bez poprawek.
Kto jest za tym wnioskiem, proszę o podniesienie 

ręki. (8)
Kto jest przeciwny? (1)
Kto się wstrzymał? (4)
Proszę państwa, zatem ogłaszam, że projekt ustawy 

został przyjęty bez poprawek. Taki wniosek zostanie przed-
stawiony Senatowi.



Wspólne posiedzenie KNES (57.) oraz KSTAP (177.)4

w związku z wejściem w życie tej ustawy. Myślę, że takie 
informacje też będziemy pokazywać na naszych stronach. 
Jeszcze raz serdecznie dziękuję.

Przewodniczący Kazimierz Wiatr:
Bardzo dziękuję, Pani Minister, za taką uroczystą i ładną 

formułkę i za podziękowania.
Szanowni Państwo, bardzo dziękuję pani minister 

i przedstawicielom Ministerstwa Edukacji Narodowej. 
Dziękuję panom senatorom, pani legislator, także za tę 
opinię na piśmie, nieco obszerniejszą.

Zamykam posiedzenie Komisji Nauki, Edukacji i Sportu 
oraz Komisji Samorządu Terytorialnego i Administracji 
Państwowej. Dziękuję bardzo.

Czy ja mogę zaproponować, żeby pan senator Knosala 
był sprawozdawcą?

(Głos z sali: Zgodzi się.)
Zgodzi się, tak?
Czy jeszcze w tej sprawie ktoś…
Pani Minister, ja nie zapytałem, ale… Proszę bardzo.

Podsekretarz Stanu 
w Ministerstwie Edukacji 
Narodowej Joanna Berdzik:
Chciałabym bardzo serdecznie państwu senatorom po-

dziękować za przyjęcie tej ustawy bez poprawek. Mam na-
dzieję, że 1 września rozpocznie trochę inną rzeczywistość. 
Będziemy monitorowali wszystko, co się będzie działo 

 
 

(Koniec posiedzenia o godzinie 8 minut 21)
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